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Şehit ailesini ziyaret etti
Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı Mahinur Özdemir Göktaş, 

Edirne'de şehit Jandarma Üsteğmen Ersan Yenici'nin ailesini zi-
yaret etti. 

Bakanlığın sosyal medya hesabından yapılan paylaşıma gö-
re, Göktaş, Vali Yunus Sezer ile 2012 yılında Siirt'te vatani gör-
evini yaptığı sırada helikopterin düşmesi sonucunda şehit düşen 
Jandarma Üsteğmen Ersan Yenici'nin ailesine ziyarette bulun-
du. 

Şehit Yenici ve tüm şehitler için dua edildi, Bakan Göktaş, 
şehidin ailesine Kur'an-ı Kerim ve Türk bayrağı hediye etti. 

Ziyarette AK Parti Edirne Milletvekili Fatma Aksal, Edirne 
Müftüsü Ercan Aksu, Aile ve Sosyal Hizmetler İl Müdürü Harun 
Tohumcu, AK Parti Edirne İl Başkan Vekili Aydoğan Akıncı ve 
AK Parti Edirne Kadın Kolları Başkanı Yıldız Yeşilkurt yer aldı. 
(aa) 

‘Edirneli Ferdi’ sesiyle derbeder etti

Edirne’de belediyede te-
mizlik işçisi olarak çalışan 47 
yaşındaki Selçuk Bıçak, ünlü 
sanatçı Ferdi Tayfur’un şarkıla-
rıyla büyüdüğünü, büyük bir 

hayranı olduğunu söyleyerek, 
“Ferdi Tayfur’u dinleye dinleye 
sesim ona benzemeye başladı. 
Ben bile hayretler içinde kal-
dım” dedi. Arkadaşlarının 
‘Edirneli Ferdi’ ismini taktığı 
Selçuk Bıçak, sesinin Ferdi 

Tayfur’a benzerliği ile dikkat 
çekiyor.  

Edirne Belediyesi’nde 13 
yıldır temizlik işçisi olarak çalı-
şan Selçuk Bıçak, sesinin Ferdi 

Tayfur’a benzerliği ile dikkat 
çekiyor. Sıkı bir Ferdi Tayfur 
hayranı olan Bıçak, ünlü sa-
natçının ölümüyle büyük üzün-
tü yaşadığını, ismini her duy-
duğunda tüylerinin diken di-
ken olduğunu söyledi.  

‘İŞİMİ SEVEREK  
YAPIYORUM’ 

Edirne Yenigün Web TV’ye 
konuşan Bıçak, işi gereği yıllar-
dan beri sokakları süpürdüğü-
nü, işinin yorucu olmasına rağ-
men severek yaptığını anlattı. 
Bıçak, vatandaşları çevreyi te-
miz tutmaları konusunda da 
uyararak, “Halkımızdan rica 
ediyorum. Sokaklara çöp at-
mamaya dikkat ederlerse daha 
iyi olur. Çalışana da emekçiye 
de çevreye de saygı gösterirler-
se daha güzel olur” dedi. 

‘FERDİ TAYFUR’U  
DİNLEYEREK SESİM 

ONA BENZEDİ’ 
Bir süre önce kaybettiğimiz 

arabesk müziğinin usta sesi 
Ferdi Tayfur’un büyük hayranı 
olduğunu söyleyen Bıçak, sesi-
nin benzerliği dolayısıyla arka-
daşlarının kendisine ‘Edirneli 
Ferdi’ ismini taktığını belirtti. 
‘Onun şarkılarını söylemekten 
büyük keyif alıyorum’ diyen 
Bıçak, “Ferdi Tayfur’u kaybet-
mekten büyük üzüntü duyduk. 
Allah rahmet eylesin. Kendisini 
çok seviyordum. Vefatına çok 
üzüldüm. Şimdi daha çok sevi-
yorum. Çünkü ben Ferdi Tay-
fur’un şarkılarıyla, filmleriyle 
büyüdüm. Bende çok sayıda 
posteri, kaseti var. Ferdi Tay-
fur’u dinleye dinleye baktım 
sesim ona benzemeye başladı. 
Sesimin ona benzemesine ben 
bile hayretler içinde kaldım. 
Arkadaş ortamında da şarkı 
söylüyoruz. Onlar da sesimi 
çok beğeniyor. Onun şarkıları-
nı söylemekten keyif alıyorum.  

Daha önce futbol oynamış-
tım. Kimisi bana ‘Serciyo’ di-
yor, kimisi de ‘Edirneli Ferdi’ 
diyor. Ferdi Tayfur’u seviyo-
rum, hayranıyım” ifadelerini 
kullandı. 

Haber Seyide Esen   

2020 Yılında Şenol Matbaa-
sı'na bastırdığım Seri: A 

000001-000500 No'ları arası 
5 cilt Günlük Müşteri Listemi 
ve 2019 yılında bastırdığım 

Seri: A 057651-058600 No'lar 
arası 19 cilt Faturamı  

kaybettim. Hükümsüzdür. 
Tasfiye Halinde  

UZER MOTORLU ARAÇLAR 
Mak. Yedek Par. ve Tur. San. 

ve Tic. Ltd. Şti. 
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Çingene topluluklar, içinde 
yaşadıkları devletlerin siyasal re-
jimlerine muhalefet olma gibi bir 
gayretleri olmadıkları bilinmekte-
dir. Bunun en büyük etkileri de-
mokrasi bilincine yeterince sahip 
olmadıkları, ekonomik yoksun-
lukları kendilerini bu düşünceler-
den sürekli arındırmıştır. Bu du-
rum, aynı zamanda yoksullukla 
sindirilmiş toplum özelliğine dön-
üştürülmüştür.  En büyük eksik-
likleri hak arama bilincinin olma-
masıdır.   

Doğal olarak, Çingene toplu-
luklar kendi aralarında etno-kim-
lik duygusu gelişmemiştir. Sürek-
li sosyal yaşamın uçlarında ka-
lan, ezilmiş, hor görülmüş olma-
larının da payı vardır. Sürekli yö-
netenlerin insafına kalmış uygu-
lamalarda yerini kabullenmiştir. 
AKP iktidarının Roman Açılımıy-
la kimliğini, benliğini yeniden şe-
killendirme adına Roman sivil 
toplum yapıları kurulmuştur. Bu 
yapıların hak arama mücadelesi-
nin yoksunluğunun son yıllarda 
siyasal yapılanmalara döndüğü-
nü görmekteyiz. Sivilleşmesini 
tamamlayanların Roman Dernek 
başkanlarının bazıları siyasal ikti-
darın siyaset payandasına so-
yunduğunu, beklentisinin ger-
çekleşmemesi sonrasında kendi-
sine siyasette yeni mevziler ara-
dığı da açıkça görülmektedir. 
“Kıymeti kendinden menkul’ 
olan bu kişilerin amacını tahmin 
etmek zor olmasa gerek.  

Siyasette kendine uygun 
mevzi alanları yaratamayanların, 
çareyi siyasal parti kurma giri-
şimlerine yöneltmiştir. Bu giri-
şimler aynı zamanda Romanların 
siyasi bir parti etrafında bütüncül 
olarak toplanması, siyasal bir güç 
haline getirilmesi anlamını taşı-
maktadır. Burada sorulması bir 
soruyu bir tarafta tutmak gerekir; 
Roman kimliğinin oy devşirmek 
için siyasette pazarlık haline geti-
rilmesi mi olacak?  Özü itibariyle 
Çingene gruplar siyasi kimlik ol-
mayı günümüz itibariyle redde-
der. Yazımı nereye bağlayacağı-
ma gelince; Cumhuriyet tarihin-
de Çingene toplumlardan siyaset 
mekanizmasında iki Roman mil-
letvekili mecliste temsil yetkisine 
haiz oldu. Bazı Romanlara ilham 
kaynağı olan vekil olma süreçleri 
başladı. Umutlarını yitirenlerden 
bazıları, yeni siyasal parti kurma 
gayretine düştüler  

2020 yılında Edirne'ye Ko-
caeli’nden biri gelmişti. 10 Kasım 

Pazar, Atatürk’ün vefat ettiği bir 
günü seçmişti. Antik Hotel’de 
düzenlediği cılız bir basın açıkla-
masıyla Romanlar güya artık 
kendi göbeklerini kendi kesecek-
ti. AKP iktidarına ayar veriyordu. 
Hüseyin Akbulut, Türkiye’de ku-
racağı bir partinin müjdesini ver-
mişti. Adı da,  ‘Güzel Parti’, Ro-
manlara şukar(Güzel) parti yakı-
şırdı.  Enteresan ve tuhaf olan 
yanı, adam Edirneli değildi, 
memleketi Kocaelinde niye basın 
açıklaması yapma gereği duyma-
dı. Kısa bir internet aramasıyla 
adamın uyuşturucuyla Mücadele 
Derneği Başkanı olduğunu, CHP 
saflarında siyaset yaptığını, mil-
letvekili seçilmesi için olanaklar 
sağlanmasını, imkanın verilme-
mesiyle AKP saflarında kendine 
yer bulmaya çalıştığını, bu da 
gerçekleşmeyince birilerinin ken-
dine verdiği gazla harekete geç-
mişti. Kendisine verilen gaz LPG 
değil, hidrojen gazıydı. Gazın 
uçucu etkisiyle epeyce havalan-
dı. Bazı yazarlara göre; Roman-
lar iktidarın Roman Açılımını ye-
tersiz bulmuş,  örgütlü bir toplum 
yapısında, demokratik katılım sü-
reçlerinde etkili olmaları,  sosyal 
sorunlarını, ezilmişliğe, dışlan-
mışlığa karşı mücadele edecek-
lerdi.  

Romanlarında siyasal bir güç 
haline geleceğini açıklayan İşçi 
emeklisi Hüseyin Karabulut, da-
ha sonraki zamanlarda kuracağı 
partinin sadece Romanlara değil, 
tüm ezilmişlerin sesi olacağını 
beyan ediyordu. Heyecanı hayli 
yüksek olan Hüseyin Akbulut, 
parti kurma işini tüm Roman 
toplumunun kabul sonrası olma-
dığı, kendisini destekleyenlerin 
Roman olmayan kişilerden oldu-
ğu belirmeye başladı. Akbulut, 
olgunlaşmayan bir meyvenin 
daldan düşmesine benzer bir an-
layışla yola çıktığı, kendi sosyal 
medya paylaşımlarından anlaşıl-
maya başlamıştı.  

Türkiye’de kendisini ilk eleşti-
renlerin biri de bendim. Bir ara 
sosyal medyadan bana mesaj 
göndermişti. Bana sitem ediyor-
du. Kendisine, ‘olgunlaşmayan 
bir meyve gibi ortaya çıktın,’ 
mealinde yazarak,  ‘vizyonu, 
misyonu yetersiz ve niteliksizsin’  
demiştim. Çünkü bu tip kişiler 
Roman meselesini farklı siyasal 
mecralara götürme olasılığı her 
zaman vardır. Akbulut, kurduğu 
partinin sadece Romanlara özgü 
olmadığını söylemesi sonrası, 

Abdal, Dom, Lomları da parti 
çatısında görmek istediğini açık-
ladı. Bu gruplarla birlikte on mil-
yon bir nüfusa sahip olduklarını, 
baraj sorunu bulunmadığını, en 
az beş milyon bir seçmen kitlesi-
ne sahip olduklarını iddia ediyor-
du. Özetle; siyasette etkin ola-
cakların açıklamıştı.  Burada en 
önemli konu; Güzel Parti, Türki-
ye’nin daha demokratik bir süre-
cin inşasında aktif rol oynayabi-
lecekler miydi? Olgunlaşmamış 
bir ağaçtan düşen bir elma gibi 
ortaya çıkan Akbulut, Güzel Par-
tiyi Türkiye’nin daha bir demo-
kratik gelişmesinde önemli bir rol 
üstlenme başarısını halen göste-
remedi. En büyük hatası Türki-
ye’de Romanların örgütlü bir 
mücadelesinin olmadığı, etno-
kimlik yaklaşımları benimseme-
diği, halen büyük bir çoğunluğu 
devletin sosyal politikalarına 
muhtaç olduğu gerçeğini iyi ana-
liz edemeyişidir. Bu özellikler do-
ğal olarak Roman vatandaşların 
temel haklar ve özgürlükleri gün-
deminde tutmamasından kay-
naklanmaktadır.  

Çingene topluluklar diğer et-
nik veya sosyal gruplara benze-
mezler, bütüncül anlamda kültü-
rel felsefesi Güzel Parti’ye yakın-
lığını zorlaştırmaktadır. Görün-
meyen bir yüzü de sosyolojik ta-
ban Güzel Partiye ihtiyaç duy-
mamaktadır. Çünkü bunun ko-
şulları Kürt toplumundan epeyce 
farklıdır. Akbulut’un temel yakla-
şımı kimlik odaklı, ezilmişler, öte-
kiler üzerinde konumlanmıştır. 
Demokrasi vurgusu temel önceli-
ği de olmadığı anlaşılmaktadır.  

2023 genel seçimlerine katı-
lamayan Güzel Parti başkanı 
ikinci tur seçimlerinde iktidarı 
destekleyeceğini tüm Romanla-
rın kendisine saygısından dolayı 
oylarını iktidardan yana kullana-
cağını beyan etmişti. İyi güzel de, 
arkanda Roman toplumu yok! 
Ortaya çıkan sonuç siyasetten 
bana ne düşer anlayışından baş-
ka bir şey değildir. Romanların 
büyük bir kısmı kendilerine su-
nulan devletin sosyal yardımları-
nı bir lütufmuşçasına alıyor, Ro-
man Partisine ihtiyaç duymuyor. 

Türkiye’de ikinci kimlik siya-
sallaşmasını Doğuş Partisinde 
görmekteyiz. 2021 yılında Gazi-
antep Abdalların kurduğu parti-
dir. Romanlar parti kurar da Ab-
dallar kuramaz mı?  Doğuş Parti-
sinin genel başkanı benim 15 yıl 
önce bir toplantıda tanıştığım ve 
konuştuğum bir kişidir. Siyasal 
heyecanını o yıllardan bilirim. 
Karalar, çokça milletvekili aday 
adaylığı süreçlerinden geçmiş, 
ancak hiçbir zaman beklentisine 
kavuşamamıştı.  Karalar 2019 yı-
lında Gaziantep Büyükşehir Be-
lediye başkanlığı seçimlerine ba-
ğımsız olarak katılmış, seçilme 
yeterliliğine sahip olamamıştı. 
Mahmut Karalar’ın başkanlığın-
da kurulan Doğuş Partisi, “ülke 
genelinde kimsesizlerin kimsesi 
olmak için yola çıkıyoruz” demiş-
ti.  

Gaziantep’te yaşayan abdal-
ların sayısının 35 bin civarında 
olduğuna dikkat çeken Karalar, 
“Örgütlü olduğumuz için şimdi 
sesimizi daha gür çıkartıyoruz. 
Gençlerimiz çok eğitimsiz, işsizlik 
ve fakirlik had safhada. Ben ikti-

dar partisinden milletvekili aday 
adayı olduğum halde derdimizi 
kimseye anlatamadım. Gazian-
tep, Kahramanmaraş Türkoğlu, 
Hatay, Oğuzeli, İslahiye, Nurda-
ğı, Keferdiz,  gibi pek çok il ve il-
çede örgütlendik.  Barış, Karşıya-
ka, Serinevler, Çıksorut, Yukarı-
bayır başta olmak üzere birçok 
mahallede varız. Horasan’dan 
gelmiş Türkmen aşireti olarak 
Türkiye’nin her yerinde varız. Bu 
varlığımızı ve gücümüzü seçim-
lerde göstermek istiyoruz. Tüm 
siyasi partilere eşit mesafedeyiz.  
Ancak, kendi adayımızı çıkararak 
yerel seçimlerde varlığımızı ve 
gücümüzü ispatlayacağız” de-
mişti.  Mahmut Karalar, farklı bir 
siteminde; medyanın kendilerine 
yer vermesini isterken, 41 ilde 
örgütlenerek medyada yer veri-
len partilerden daha fazla oy ala-
caklarını söyleyip, aksi bir du-
rumda partiyi kapatacağını be-
lirtmişti. Yapılan seçim süreçle-
rinde temsil ettiğine inandığı, Ab-
dal aşiretlerden ve kimsesizlerin 
kimsesi olmasını hedeflediği ke-
simlerden yeterli ilgiyi ve desteği 
göremedi. Yani Abdalar Doğuş 
Partisini yarı yolda bıraktılar.  

Doğuş Partisi Genel Başkanı 
Mahmut Karalar, Cumhurbaşka-
nı Recep Tayyip Erdoğan’ın 20 
Ocak’ta düzenlenen "2023 Ro-
man Buluşması-Yüzyılın Roma-
nını Birlikte Yazıyoruz" progra-
mındaki açıklamalarına tepki 
göstermişti: “Türkiye’de 8 mil-
yon Abdal ve Dom toplumu ol-
duğu halde neden bizler yok gö-
rülüyoruz” demişti. Karalar; 
“Güneydoğu Anadolu, İç Ana-
dolu, Doğu Anadolu ve Karade-
niz bölgesinde yaşayan birçok 

toplumumuz bu konudan huzur-
suz olduklarını bizleri arayarak, 
mesaj atarak beyan ettiler. Bu-
gün Türkiye’de 8 milyon Abdal 
ve Dom toplumu olduğu halde 
neden bizler yok görülüyoruz ve 
birçok partinin Roman göstere-
rek bizleri silmelerinin anlamı ne-
dir, ne amaçla böyle kararlar alı-
nıyor? Türkiye’nin Trakya bölge-
si dışında Romanın olmadığını 
beyan etmek istiyorum, tabii ki 
Romanlar bizim kardeşimiz ve 
diğer halkımız da huzursuz ol-
duklarını ve her gittiğimiz toplan-
tılarda bunu dile getirdiklerini 
söylemek istiyorum.” Demesi ay-
rı bir sitemdir. Öncelikle şunu bil-
mekte fayda vardır; Roman kim-
likli vatandaşlar diğer sosyal 
gruplara nazaran daha bir görü-
nürlük içinde olmuşlardır. Siya-
setçiler oy devşirmenin nereler-
den çıkacağını çok iyi bilmekte-
dirler. 

Hem Güzel Parti, hem de 
Doğuş Partisinin en büyük eksiği 
ve hatta hatası, temsil ettikleri 
grupların sosyolojik yönlerini iyi 
analiz edemeyişleridir. İki parti-
nin de arkasında kitlesel bir halk 
desteği yok. Bunu iyi bilen siya-
siler bu partilerle siyasal birlik 
kurmaya ihtiyaç duymamakta-
dırlar. Yazımın üst bölümünde 
yer aldığı üzere; sosyolojik taban 
siyasette kendisine zemin aramı-
yor, Roman toplumu ve diğer 
Roman gibi yaşayan toplumlar 
olsun, kendi yaşamlarını adeta 
kast sisteminde götürmeye de-
vam ediyor, Toplumsal bir hak 
mücadeleleri bulunmamaktadır. 
Bu yaklaşımlar doğal olarak siya-
sal mücadeleyi güçsüzleştirmek-
tedir. 

TÜRKİYE’DE ÇİNGENELERİN  
DEMOKRASİ MÜCADELESİ
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DİLAVER ŞAHİN vefat etti. 
Merhum Yusuf ve Nazmiye Şahin’in oğlu, Nazliye Şa-

hin’in eşi, Recep Şahin ve Zahide Erol’un babaları, Furkan 
ve Naz Erol’un, Metehan, Emir ve Efecan Şahin’in dedeleri, 
Hasan Erol’un kayınpederi, 73 yaşındaki Dilaver Şahin ve-
fat etti. 

Cenazesi Cumartesi günü Sarı Camii’nde öğle vakti kılı-
nan cenaze namazının ardından Acı Çeşme Mezarlığı’na def-
nedildi. 

 
NAZİLE GÖNAY vefat etti. 
Kayapa Köyü sakinlerinden merhum Süleyman Gö-

nay’ın eşi, Kadriye, Sevim, merhum Sevcan, Hakan, Ali İh-
san, Selim Gönay’ın anneleri, 96 yaşındaki Nazile Gönay 
vefat etti. 

Cenazesi Cumartesi günü Kayapa Köy Camii’nde ikindi 
vakti kılınan cenaze namazının ardından Köy Mezarlığı’na 
defnedildi. 

 
RUHŞEN KIR vefat etti. 
Kemalköy sakinlerinden merhum Halil İbra-

him ve Nermin Kır’ın oğulları, Gülcan Kır’ın 
eşi, Emre ve Mert kır’ın babaları, 56 yaşındaki 
Ruhşen Kır vefat etti. 

Cenazesi Cumartesi günü Kemalköy Camii’nde ikindi 
vakti kılınan cenaze namazının ardından Köy Mezarlığı’na 
defnedildi.

ARAMIZDAN AYRILANLAR
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Geçtiğimiz günlerde Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, 2025 Yılı 
Merkezi Yönetim Bütçesi'ne ilişkin açıklama yaptı. Sayın Yılmaz'ın açıklamalarına 
göre, 2025 yılı bütçe giderleri 14 trilyon 731 milyar lira, bütçe gelirleri ise 12 tril-
yon 800 milyar lira olarak bildirildi. Böylece, bütçe açığı yüzde 3,1 olarak ger-
çekleşeceği öngörülüyor.  

Bütçe gelirlerinin alt kalemleri şu şekilde:                                                                                                                                      
Gelir Vergisi 2 trilyon 130 milyar lira, Kurumlar Vergisi 1 trilyon 637 milyar li-

ra, Özel Tüketim Vergisi 2 trilyon 121 milyar lira, Katma Değer Vergisi 3 trilyon 
599 milyar lira, Diğer Vergi Gelirleri 1 trilyon 652 milyar lira, Vergi Dışı Gelirler 
ise 1 trilyon 662 milyar lira. 

 
Ödeneklerin Dağılımı İse Şöyle;                                                                                                                                       
2025 yılı bütçe ödeneklerinin ekonomik sınıflandırmaya göre dağılımı:     
• Personel giderleri için toplam 3 trilyon 911 milyar lira, 
• Mal ve hizmet alım giderleri 1 trilyon 24 milyar lira, 
• Cari transferler 5 trilyon 813 milyar lira, 
• Sermaye giderleri 1 trilyon 102 milyar lira, 
• Sermaye transferleri 338 milyar lira, 
• Borç verme giderleri 306 milyar lira, 
• Yedek ödenekler 287 milyar lira, 
• Faiz giderleri 1 trilyon 950 milyar lira. 
• Deprem Harcamalarına 584 Milyar Lira        
Bütçe açığı; 3,1 trilyon TL! Bunun altından kalkmak için halkın sırtına bir 

şeyler yüklemek lazım!   
 
Aslan Payı Yine Eğitime! 
Milli Eğitim Bakanlığı bütçesi 2025 yılında 1 trilyon 452 milyar liraya yük-

seltildi. Böylece bütçeden yüzde 14,8 oranı ile en büyük payı yine eğitime ayrılı-
yor. Sağlık hizmetleri için, 1 trilyon 106 milyar lira kaynak ayrıldı. Sosyal Gü-
venlik Kurumu'ndan yapılacak sağlık harcamaları da eklendiğinde sağlık alanına 
ayrılan toplam kaynak; 2 trilyon 435 milyar liraya ulaşacak. Sosyal yardım ve 
destekler için bütçede 651 milyar lira kaynak ayrıldı. Bu tutar 2025 yılı bütçe-
sinin yüzde 4,4’üne denk geliyor. 

 
Elektrik-Gaz Desteği İçin 472 Milyar Liralık Kaynak;                                                                                      
Vatandaşların daha ucuz elektrik ve doğalgaz kullanabilmeleri için 2025 yılı 

bütçesinde 472 milyar lira kaynak öngörülüyor. Konut tüketicileri için doğalgaz ve 
elektrik maliyetinin yaklaşık yüzde 60'ı bütçeden karşılanıyor. 2022 yılı Ocak ayı 
itibarıyla asgari ücreti vergi dışı tutulmuştu. Bu kapsamda 2025 yılında 810 mil-
yar lira vergi istisnası öngörülüyor.                                                                                                                                                                    

Tarıma 706 Milyar Lira ;                                                                                                                                                 
2025 yılında bütçeden tarıma 706 milyar lira kaynak ayrıldı. Bu kapsamda ta-

rımsal destek programları için 135 milyar lira, tarım sektörü yatırım ödenekleri 
için 166 milyar lira, tarımsal kredi sübvansiyon desteği için 160 milyar lira, tarım 
sektörü vergi harcamaları kapsamında 200 milyar lira, tarımsal KİT’lerin finans-

manı, müdahale alımları ve ihracat destekleri için 45 milyar lira kaynak ayrıldı. 
Reel kesim destekleri için bütçeden 561 milyar lira ödenek ayrıldı.  Olması ge-
reken ne? : Yaklaşık 1,5 trilyon TL!                                                                              

Savunma Harcamalarına 914 Milyar Lira Kaynak;                                            
Savunma harcamaları için 913,9 milyar lira, iç güvenlik için 694,5 milyar lira 

ödenek öngörüldü. Savunma Sanayii Destekleme Fonu için ayrılan kaynak da 
dâhil edildiğinde toplamda savunma ve güvenlik sektörü için 2025 yılında 1 tril-
yon 608 milyar lira ödenek tahsis ediliyor. 

Yatırımlara 1,57 Trilyon TL. ;                                                                             
Bütçede yatırımlara ayrılan kaynak 1 trilyon 569 milyar liraya yükseltiliyor. Bu 

tutar 2025 yılı bütçesinin yüzde 10,7’sine denk geliyor. Yani, doluya koyuyoruz 
almıyor, boşa koyuyoruz dolmuyor!                                                   

İşte,  Ekonomideki “Hâl-i Pür Melâlimiz (kaygılarımız)”! Bu bize neyi 
gösteriyor? Yarının bugünden daha iyi olmayacağını!                                                       

TÜİK verilerine göre İşsizlikte Şok Artış! Geniş Tanımlı İşsizlik Yüzde 28,2’ye 
çıktı. İşgücüne katılım oranı ise yüzde 54,2’ye geriledi.                                                     

Zam konusu mu? Zam ile yatıyor, zam ile kalkıyoruz! Sadece köprü zamla-
rı bakın ne oldu!   

Zam Oramı     Ocak 2024       Ocak 2025 
FSM Köprüsü   %213,3          15 TL 47 TL         
15 Temmuz Köprüsü   %213,3          15 TL 47 TL 
Avrasya Tüneli   %181,3          80 TL           225 TL 
O. Gazi Köprüsü   %174,1        290 TL           795 TL 
1915 Çanakkale Köp.  %169,5        295 TL           795 TL 
Yavuz S. Selim Köp.    %128,6          35 TL             80 TL                          
 
Peki, çözüm ne? “ADİL EKONOMİK DÜZEN”! 
Bu konuda pek çok örnekler var. (AİBÜ Sosyal Bilimler Enstitüsü 

Dergisi, 2015, Cilt:15, Yıl:15, Sayı:1) bakın ne yazıyor!  
“Necmettin Erbakan’ın Adil Düzen Söyleminin Teorisi  Adil  Ekonomik  Dü-

zen,  kapitalizm  ve  sosyalizm  sistemlerinin  dışında İslami  prensiplere  dayanan  
ayrı  bir  ekonomik  sistem  olarak  ifade edilmektedir. (Erbakan  2010).   Erba-
kan, Adil  Ekonomik Düzeni,  80’li ve 90’lı yıllarda  uygulanan  rant ekonomisi-
ne  karşı faizsiz bir  üretim ve  kâr ortaklığı  sistemi  üzerine  söylemleştirmiş  ve  
program  haline  getirmiştir.  

Mevcut düzeni rant ekonomisi olarak dile getiren Erbakan, bu ekonominin in-
sanları sömürdüğünü söylemektedir   (Erbakan  2010: 35-40).  

Erbakan’a  göre,  “hâlihazır  ekonomik  zulümlerden  kurtulmak  ve  bu zu-
lümlere  sebep  olan  mikropları  ortadan  kaldırmak  ancak  Adil  Düzenle 
mümkündür.” 

“İktisada riayet eden kimse, fakir olmaz” diyor, Peygamberimiz, Hz. Mu-
hammed (sav.)  

Allah (cc) ise; “Faiz yiyenler, şeytanın dokunduğu (cin çarpmış) kimse gibi 
(kabirlerinden) kalkarlar. (Bu ceza) ‘Alışveriş de faiz gibidir’ demeleri nedeniyle-
dir. Oysa Allah alışverişi helal, faizi ise haram kılmıştır. Kendisine Rabbinin (faize 
dair) öğüdü gelip de bu işe son verenin, (faizi bıraktıktan sonra) geriye kalan ma-
lı/önceki kazançları onundur. Ve onun durumu (hakkında verilecek hüküm) Al-
lah’adır. Kim de faizli işleme geri dönerse bunlar ateşin ehlidir ve orada ebedî ka-
lacaklardır” uyarısında bulunuyor! (Bakara Suresi:275) Bu ne demek? Faiz bir 
toplumun dünyasını da ahretini de mahveder! 

Açıklamasında; “İnfak (maddi ve manevi yardım) ayetlerinin ardından faiz 
konusuna geçilmesi önemli bir meseledir. Zira İslam ekonomisi emek, ticaret, 
meşru rekabet, şahsi mülkiyet, zekât ve infakla temsil edilen yardımlaşma üzeri-
ne kuruludur. Allah’a (cc) kafa tutan küfür ve tuğyan ekonomisi ise; bencillik, za-
yıf olanı ezme, malın tekelleşmesi, karaborsacılık ve tüm bunların sembolü olan 
faiz üzerine kuruludur” diyor.                                                                          

Rad Suresi 11. Ayette ise “Bir kavim kendini bozmadıkça Allah onları 
bozmaz”  der!                                                                                                         

Eğer bir toplum sahip olduğu yüksek manevi değerleri korursa, Allah Teâlâ 
onları çöküşten korur. O halde yapılacak şey Müslüman toplumun kimliğini oluş-
turan manevi değerleri geliştirmek ve sağlamlaştırmaktır.                                           

Toplumdaki kötülüklerin, haksızlıkların ve yolsuzlukların sorumlusu olarak sa-
dece yöneticileri ve aydınları görmek yanlıştır. Kötü gidişattan herkes sorumludur! 

“Halkın liyakatsiz kötü yöneticileri iş başına getirmeleri Allah’ın onlara gazab 
etmekte olduğunun, liyakat sahibi iyi yöneticileri iş başına getirmeleri ise onlar-
dan razı olduğunun işaretidir” diyor İslam Âlimleri! 

Dostça kalın…

Ekonomide “Hâl-i Pür Melâlimiz”!                                                                

Muayene katılım payları güncellendi
Ayakta tedavide hekim ve diş hekimi muayenesinde 

ödenecek katılım paylarında güncelleme yapıldı. Buna 
göre, birinci basamak sağlık hizmeti sunucularında yapı-
lan hekim ve diş hekimi muayenesinden katılım payı alın-
mamasına devam edilecek. İkinci basamak resmi sağlık 
hizmeti sunucularında 20 lira katılım payı ödenecek. 

"Sosyal Güvenlik Kurumu Sağlık Uygulama Tebliğin-
de Değişiklik Yapılmasına Dair Tebliğ" Resmi Gazete'de 
yayımlandı. 

Resmi Gazete'de 24 Mart 2013'te yayımlanan "Sosyal 
Güvenlik Kurumu Sağlık Uygulama Tebliği"nin "Ayakta 
tedavide hekim ve diş hekimi muayenesi katılım payı" 
başlıklı maddesinin birinci fıkrasında değişikliğe gidildi. 

Buna göre, birinci basamak sağlık hizmeti sunucula-
rında yapılan hekim ve diş hekimi muayenesinden katı-

lım payı alınmamasına devam edilecek. İkinci basamak 
resmi sağlık hizmeti sunucularında 20 lira katılım payı 
ödenecek. 

Sağlık Bakanlığına bağlı eğitim ve araştırma hastane-
leri ile bu hastanelere bağlı semt polikliniklerinde, Sağlık 
Bakanlığınca üçüncü basamak hastane olarak basamak-
landırılan Bakanlığa bağlı hastanelerde, diş hekimliği fa-
külteleri bulunan devlet ya da vakıf üniversite hastanele-
rinde, tıp fakülteleri bulunan devlet ya da vakıf üniversi-
teleri sağlık uygulama ve araştırma merkezlerinde ise 45 
lira katılım payı alınacak. 

İkinci ve üçüncü basamak özel sağlık hizmeti sunucu-
larında katılım payı olarak 50 lira tahsil edilecek. 

Sağlık Bakanlığınca sözleşme imzalanmış, görevlendi-
rilmiş veya yetkilendirilmiş aile hekimlerinden, sağlık hiz-

meti sunucularına sevk edilerek yapılan hekim ve diş he-
kimi muayenesi nedeniyle uygulanacak katılım payı yüz-
de 50 oranında azaltılarak tahsil edilecek. 

Böylece sevk zincirinin etkinleştirilerek vatandaşların 
2. ve 3. basamak hastanelere aile hekimleri üzerinden 
gelmelerinin sağlanmasının amaçlandığı belirtildi. 

Tebliğ değişikliği, 15 Ocak'tan geçerli olmak üzere 
dün itibarıyla yürürlüğe girdi. (aa)



Edirne Belediye Başkanı 
Filiz Gencan Akın, 1. Murat 
Mahallesinde bulunan Zübey-
de Hanım Parkı’na, yeşil ala-
nın olduğu park ve halk büfe 
yapılacağını söyledi.   

Ecrimisil yoluyla kiracılık 
yapan Zübeyde Hanım Parkı 
işletme sahibine, Edirne Bele-

diyesi tarafından 30 gün içeri-
sinde yerin boşaltması yönün-
de tebligat gönderildi. Kiracılık 
süresi dolan işletme sahibi, ye-
rin boşaltma işlemine başladı. 

Akın, Zübeyde Hanım Par-

kı’nın, içerisinde halk büfenin 
olduğu, park haline getirilip 
yeşil alan olarak kentlinin hiz-

metine açılacağını ifade etti.  
Akın, şunları kaydetti: 
“İçerisinde bulunan işlet-

meciyle konuştuk. Kendisinin 
bizden bir süre talebi olmuştu. 
Vefat durumu söz konusuydu. 
İstişare ettik, kendisine verilen 
süreye riayet etti, oranın tahli-
yesini sağlıyor. Biz de burayla 
ilgili yeni çalışma düzenleyece-
ğiz. Belediyemizin bünyesinde, 
bir büfemizin olduğu, diğer ta-
raftan da bir çalışma yapıyo-
ruz. Üniversite ile iş birliği ha-
linde, mimarlık fakültesi ve 
peyzaj bölümü bizim park bah-
çeler ekibiyle eşleşecekler. Ora-
da öncelikle muhtarımızla bir 
görüşme sağladık. Muhtarımız 
vatandaşların talebini alacak. 
Orayla ilgili beklentilerimiz ne-
ler? Diğer taraftan üniversite ile 
iş birliği içinde vatandaşlarımı-
zın taleplerine uygun aynı za-
manda çevreye duyarlı bir ha-
le gelerek vatandaşımızın hiz-
metine açacağız. Yine Edirne 
Belediyesi’nin işletmesiyle bir-
likte. Vatandaşımızın hızlıca 
alıp parkta vakit geçirirken tü-
ketebileceği ürünleri satacağız. 
Büyük kapsamlı halk kafe gibi 
değil, ‘elinde götür, keyifli vakit 
geçir, tüket’ şeklinde bir çalış-
mamız olacak. Kahveyle bera-
ber hızlı tüketime yönelik bir 
uygulamayı hayata geçirece-
ğiz” Haber Ergin Yıldız
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Aile ve Sosyal Hizmetler Bakanı Mahinur Özdemir Göktaş, 
Edirne Valiliğini ziyaret etti. 

Bakan Göktaş valilik önünde Edirne Valisi Yunus Sezer, İl 
Jandarma Komutanı Albay Mehmet Kasım Ermiş, İl Emniyet 
Müdürü Onur Karaburun ve kurum müdürleri tarafından karşı-
landı. 

Valilik Şeref Defteri'ni imzalayan Göktaş, Vali Sezer'den 
kentteki çalışmalar hakkında bilgi aldı. 

Göktaş daha sonra AK Parti İl Başkanlığını ziyaret etti. 
Basına kapalı gerçekleşen ziyarette Bakan Göktaş, bir süre 

partililerle görüştü. 

Ziyarette, AK Parti Edirne İl Başkan Vekili Aydoğan Akıncı, 
AK Parti Merkez İlçe Başkanı Engin Makak, AK Parti Edirne Ka-
dın Kolları Başkanı Yıldız Yeşilkurt, AK Parti Edirne Gençlik Kol-
ları Başkanı Barış Gündoğdu da hazır bulundu. (aa)

Bakan Göktaş, ziyaretlerde bulundu

Halk büfe açılıyor

Hurda deposu yandı

Kırklareli'nin Lüleburgaz ilçesinde hurda deposunda çıkan 
yangın itfaiye ekiplerince söndürüldü. Güneş Mahallesi Çetin 
Yelmez Bulvarı'ndaki hurda deposunda henüz belirlenemeyen 
nedenle yangın çıktı. İhbar üzerine bölgeye itfaiye, polis ve sağ-
lık ekipleri sevk edildi. Ekiplerin 2 saatlik çalışması sonucu yan-
gın söndürüldü. (aa)
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Edirne Belediye Başkanı 
Av. Filiz Gencan Akın, Serebral 
Palsi hastası 11 yaşındaki 
Umutcan Tuz’un en büyük is-
teğini yerine getirerek evinin 
yakınına bir park yaptırdı. Aile-
yi ziyaret eden Başkan Gencan 
Akın, Umutcan ile yakından il-
gilenerek “Onun mutluluğu 
hepimizin mutluluğu. Bu şehir-
de hiçbir çocuk yalnız değil, 
hiçbir ailenin sesi cevapsız kal-

maz. Biz her zaman yanınızda-
yız.” ifadelerini kullandı. 

Kaslarla ilgili Serebral Palsi 
hastası 11 yaşındaki Umutcan 
Tuz’un evlerinin olduğu Barut-
luk Mahallesi’nde bulunan ala-
na bir çocuk parkı yaptırılması 
hayalini, ailesinin Edirne Bele-
diyesi’ne iletmesinin ardından, 
Belediye Başkanı Av. Filiz Gen-
can Akın derhal çalışma başlat-
tı. Belediyenin belirlediği alan-
da çocuk parkı yapılması tali-
matını veren Başkan Gencan 
Akın, çalışmaların olduğu alan-

da inceleme yaparak Umut-
can’ı ve ailesini de ziyaret etti. 

  Umutcan’ın sağlık durumu 
hakkında ailesinden bilgi alan 
Gencan Akın, O’nun hayalini 
gerçeğe dönüştürmenin kendi-
si için büyük bir sevinç kayna-
ğı olduğunu ifade etti. Anne 
Fadime Tuz’a her zaman 
Umutcan’ın yanında olacakla-
rını söyleyen Edirne Belediye 
Başkanı Gencan Akın, “Bir ço-
cuğun hayalini gerçekleştirebil-
mek, onun yüzünde bir tebes-
süm oluşturabilmek, bizim için 

en büyük mutluluk. Siz özel bir 
annesiniz, özel bir çocuğa sa-
hipsiniz. Mücadeleden hiç vaz-
geçmemişsiniz. Bu aslında sizin 
başarınız, biz sadece ortağı ol-
duk. Onun için verdiğiniz mü-
cadeleyi, hissettiğiniz sevgiyi 
bizler de yüreğimizde hissedi-
yoruz. Bu park, sadece bir 
oyun alanı değil, Umutcan’ın 
hayallerinin ve sizlerin fedakâr-
lığının bir simgesi. O burada 

güldükçe, oynadıkça, biz de 
kendimizi daha güçlü ve daha 
umut dolu hissedeceğiz. O’nun 
mutluluğu hepimizin mutlulu-
ğu. Bu şehirde hiçbir çocuk 
yalnız değil, hiçbir ailenin sesi 
cevapsız kalmaz. Biz her za-
man yanınızdayız.” dedi. 

Umutcan’ın annesi Fadime 
Tuz ise oğlunun parklarda vakit 
geçirmeyi çok sevdiğini ancak 
ulaşımın zor olması nedeniyle 
evlerine yakın bir park talep et-
tiklerini belirterek, “Oğlum için 
bu parkı yaptınız ya, Allah da 
sizi de sevindirsin,” diyerek 
mutluluğunu dile getirdi. 

Daha sonra parkın yapıldığı 
alanda incelemelerde bulunan 
Edirne Belediye Başkanı Av. 
Filiz Gencan Akın, Belediye 
Park ve Bahçeler Müdürlüğü 
ekiplerinden bilgi aldı. 

Barutluk Mahalle Muhtarı 
Zeki Yaşagör, Park ve Bahçeler 
Müdürü Gökhan Göç ve mec-
lis üyelerinin de bulunduğu zi-
yaret sırasında Başkan Gencan 
Akın, mahalle sakinleri ile de 
sohbet etti. Haber Merkezi

Edirne'de huzurevi şantiye-
sinde havan topu mermisi bu-
lundu. 

Kurtuluş Mahallesi'ndeki 
huzurevi şantiyesinde çalışan 
işçiler, toprak altına gömülü bir 
havan topu mermisine rastladı. 

Durumun bildirilmesi üzeri-
ne olay yerine gelen polis ekip-
leri alana şerit çekti, güvenlik 
önlemi alarak çalışma yaptı. 

Havan topu mermisinin 
ekiplerin çalışmasının ardın-
dan incelenmek üzere askeri-
yeye teslim edileceği öğrenildi. 
(aa) 

İpsala Belediye Başkanı Mehmet Kerman, İpsala’ya termal 
otel yapacaklarını söyledi. Kerman, 2025 yılının İpsala için tu-
rizm yılı olacağını, Enez’e de halk plajı yapma projelerinin ol-
duğunu ifade etti.  

Kerman, ilçeye devlet desteği ile termal otel yapacaklarını 
kaydederek, İpsala’nın Edirne’nin turizm ilçesi olacağını söyle-
di. Kerman, termal otel sayesinde ilçeye gelen turistleri Gala 
Gölü ve Enez sahiline de çekerek bölgenin turizm merkezi ol-
masını sağlayacaklarını kaydetti. 

Kerman, şu ifadeleri kullandı:  
“İpsalamızın girişinde belediyemize ait 35 dekar arsamız var. 

Biz sıcak suyu burada bulduğumuz gibi devlet desteği ile bera-
ber burada bir termal otel yapacağız. İpsala-Enez arasında Kar-
puzlu bölgesinde Gala gölümüz var. Sosyal faaliyetler ve avcılı-
ğın yapıldığı. Az ileride de Saros Körfezimiz, Enez sahilimiz var. 
Biz İpsala’da termal hotel yaptığımızda otobüslerle gelen turist-
lerimizi termal otelimizde misafir edeceğiz. Gündüz de Gala Gö-
lü’nü ve Enez sahiline turist çekeceğiz. Termal otelin çalışmala-
rına başladık, Nisan ayı gibi açılışını yapacağız. İpsala merkez-
de termal otel, Karpuzlu bölgesinde Gala Gölü, Enez sahilinde 
plajlarımız olacak. Bu alanlarımızda 24 saat etkinlikler yapaca-
ğız. Termal oteli yılın her ayı çalıştırmak amacındayız”  

Haber Ergin Yıldız 

Umutcan’ın hayali gerçek oldu

İpsala’ya termal otel yapılacak

Şantiyede havan topu mermisi bulundu!

Edirne'de 24-26 Ocak'ta düzenlenmesi planlanan Balkan geleneği 
"Bocuk Gecesi" etkinliği ileri bir tarihe ertelendi. 

Bocuk Gecesi Proje Koordinatörü Tahir Demirel, Bolu Kartalka-
ya'daki otel yangınında yaşamını yitirenlere Allah'tan rahmet, yakınla-
rına başsağlığı diledi. 

Yangın nedeniyle ülke genelinde büyük üzüntü yaşandığını belirten 
Demirel, "Bocuk Gecesi" etkinliğinin Edirne Valiliği ve Keşan Kayma-
kamlığı kararıyla ileri bir tarihe ertelendiğini ifade etti. 

Bu akşam çocuklar için daha önce duyurusu yapılan programın 
müziksiz gerçekleşeceğini anlatan Demirel, "Ayrıca satış stantları da 
açık olacak. Anlayışından dolayı herkese teşekkür ederiz." dedi. 

Demirel, etkinlik tarihini daha sonra duyuracaklarını kaydetti. (aa) 

Bocuk gecesi ertelendi



Edirne Genç Çiftçiler Der-
neği Başkanı Egemen Ilgın, 
buğdayların üst gübrelemesi-
nin başlayacağı dönemde güb-
re fiyatlarının artmasının üreti-
ciyi ciddi şekilde endişelendir-
diğini ifade etti. Ilgın, “Gübre 
fiyatlarındaki artış, üreticiyi zor 
durumda bırakıyor” dedi. 

Haziran ayında Tarım ve 
Orman Bakanlığı tarafından 
yapılan açıklamada, buğday 
için kilogram başına 1,75 TL, 
arpa içinse 0,75 TL fark/ des-
tek ödemesi yapılacağı duyu-
rulmuştu. Ancak, o gün belirle-
nen fark ödemesi kararının ar-
dından, üre gübresinin fiyatı 
13 TL iken, çiftçilerin fark öde-
mesi eline ulaşmadan üre güb-

resinin fiyatı 18,5 TL’ye yüksel-
di. 

Edirne Genç Çiftçiler Der-
neği Başkanı Egemen Ilgın, bu 
durumun çiftçilerin alım gücü-
nü ciddi şekilde düşürdüğünü 

belirtti. Ilgın, “Fark ödemesi 
belirlendiğinde üre gübresi 13 
TL idi. Ancak, çiftçiye destek 
ödemesi yapılmadan, gübre fi-
yatı 18,5 TL’ye çıkmış oldu. Bu 
da demek oluyor ki, çiftçinin 
alacağı destek, fiyat artışları 
nedeniyle eridi. Bu paralar 
ödenmediği her gün, enflas-
yon karşısında çiftçinin eline 
geçmeyen para erimiş olacak. 
Eğer bu destekler zamanında 
ödenmiş olsaydı, çiftçi gübresi-
ni alabilecek ve maliyetini dü-
şürecekti. Gübrelemenin ve-
rimlilik için büyük önem taşıdı-
ğına dikkat çeken Ilgın, “Buğ-
dayın filizlenmesi ve verimliliği 
için üre gübre atılması şart. An-
cak şu anki maliyetlerle çiftçi-
nin üretim yapması oldukça 
zorlaşıyor. Gübre fiyatlarına 
sübvansiyon sağlanmalı, bu ta-
rımın geleceği için hayati bir 
konu yoksa çiftçimiz üretim 
yapmakta çok zorlanacak” ifa-
delerini kullandı. 

Ilgın, çiftçilerin yaşadığı bu 
ekonomik sıkıntılara çözüm 
bulunması gerektiğini vurgula-
yarak, gıda fiyatlarındaki artı-
şın önüne geçilmesi için gübre 
fiyatlarının kontrol altına alın-
ması gerektiğine dikkat çekti. 
Haber Merkezi 

Türkiye Diyanet Vakfı Genel Müdürü (TDV) İzani Turan, 
Edirne'de ziyaretler gerçekleştirdi. TDV'den yapılan açıklamaya 
göre, Turan, Edirne Valisi Yunus Sezer'i makamında ziyaret ede-
rek vakfın çalışmaları hakkında bilgi verdi. 

Turan, Edirne Müftülüğü Konferans Salonu'nda il ve ilçe va-
kıf şubelerinin faaliyetlerinin değerlendirildiği istişare toplantısı-
na katıldı. 

Edirne Müftüsü ve TDV Edirne Şube Başkanı Ercan Aksu ve 
Turan toplantıda vakfın faaliyetlerine ilişkin bir sunum gerçek-
leştirdi. 

Toplantının ardından Turan, Aksu'yu makamında ziyaret 
ederek çalışmalarında başarı diledi. 

Turan, Edirne'de yapımı devam eden Hafızlık Kur'an Kursu 

ve Dini İhtisas Merkezi inşaatındaki çalışmaları inceleyerek Ak-
su'dan bilgi aldı. 

Hafızlık Kur'an Kursu inşaatının tamamlanmasına yönelik 
bağışta bulunan hayırsever Erdoğan Abalı ile bir araya gelen 
Turan, Abalı'ya desteklerinden dolayı teşekkür etti. (aa) 

‘Para çiftçinin cebine girmeden eridi’
27 OCAK 2025  Sayfa - 7GAZETESÝ

Vakıf faaliyetlerini inceledi

Edirne'de, Yunanistan'a kaçmaya çalışırken yakalanan terör 
örgütü PKK şüphelisi tutuklandı. Güvenlik güçleri tarafından dün 
1. derece askeri yasak bölgede yakalanan terör örgütü PKK zan-
lısı M.E.Y'nin, jandarmadaki işlemleri tamamlandı. Edirne Adli-
yesi'ne sevk edilen M.E.Y, savcılıktaki ifadesinin ardından çıkarıl-
dığı sulh ceza hakimliğince tutuklandı. (aa)

PKK’lı  
sınırda  
yakalandı
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Edirne'de sağlık çalışanları 
anne adaylarını normal do-
ğum hakkında bilgilendirildi. 
İl Sağlık Müdürlüğünden 

yapılan açıklamaya göre, Edir-
ne Merkez Toplum Sağlığı Mer-
kezi'ne bağlı Hekim Şifai Sağ-

lıklı Hayat Merkezi Gebe Oku-
lu sağlık çalışanları Kırkpınar 
Aile Sağlığı Merkezinde "Doğal 
Olan Normal Doğum" temasıy-
la stant kurdu. 

Sağlık çalışanları anne 
adaylarını normal doğum hak-

kında bilgi verdi broşür dağıttı. 
Aynı temayla Yıldırım Aile 

Sağlığı Merkezinde de tanıtım 
çalışması gerçekleştirildi. (aa) 

Sosyal Güvenlik Kurumun-
dan, "Dul maaşını hem kadınlar 
hem de erkekler alabilir. 2008 ön-
cesi SSK, Bağ-Kur, Emekli Sandığı 
mevzuatında da dul eş için erkek-
kadın ayrımı olmayıp bu hususta 
yeni bir düzenleme de bulunma-
maktadır." açıklaması yapıldı. 

Kurumun sosyal medya hesa-
bından yapılan açıklamada, 
SSK'den aylık alan ve vefat eden 
eşin en az 5 yıl sigortalılığı ve 900 
prim günü (borçlanmalarla 1800 
gün) varsa, dul kadın veya erkek 
evlenmemek şartıyla çalışsa ya da 
emekli olsa dahi dul maaşı alabile-

ceği belirtildi. 
 Bağ-Kur ve Emekli Sandığın-

dan aylık alan ve vefat eden eşin 
ise en az 5 yıl sigortalılık ve 1800 
prim günü olduğu takdirde, dul 
kadın veya erkek evlenmemek 
şartıyla çalışsa ya da emekli olsa 
dahi dul maaşı alabileceği kayde-
dildi. 

Açıklamada, "Dul maaşını 
hem kadınlar hem de erkekler ala-
bilir. 2008 öncesi, SSK, BAĞKUR, 
Emekli Sandığı mevzuatında da 
dul eş için erkek-kadın ayrımı ol-
mayıp bu hususta yeni bir düzen-
leme de bulunmamaktadır." ifade-
sine yer verildi. (aa) 

GAZETESÝ

Anne adayları bilgilendirildi

Erkekler de dul maaşı alacak

İşbirliği protokolü imzalandı
Edirne Amatör Spor Kulüpleri (ASFK) ve Türkiye Faal Fut-

bol Hakemleri ve Gözlemcileri Derneği ile Edirne Belediyesi 
arasında işbirliği protokolü imzalandı. 

Belediyeden yapılan yazılı açıklamaya göre, Edirne Beledi-
ye Başkanı Filiz Gencan Akın, Meriç Sosyal Tesislerinde dü-
zenlenen törende Edirne'nin spor altyapısının güçlendirilmesi 
ve gençlere daha fazla imkan sunulması adına hep birlikte ça-
lışmaya devam edeceklerini söyledi. 

ASKF Kulüp Başkanı Muzaffer Yıldırım'a, sporculara ve ka-
tılımcılara teşekkür eden Akın, protokolün hayırlı olmasını dile-
di. Konuşmaların ardından protokol imzalandı. (aa)



     Sayfa - 927 OCAK 2025  

Cumhuriyet Halk Partisi 
(CHP) Keşan İlçe Başkanı Anıl 
Çakır, AK Parti’nin eğitim poli-
tikalarını ve Keşan’daki okulla-
rın durumu hakkındaki tartış-
malara sert bir dille tepki gös-
terdi. AK Parti’nin Anafartalar 
İlkokulu ve Cumhuriyet Orta-
okulu ile ilgili bir hafta gecikme-
li yaptığı açıklamaları “ezbere 
ve masa başında hazırlanmış” 
olarak nitelendiren Çakır, bu 
yaklaşımların halkı tatmin et-
mediğini ifade etti. 

Çakır, AK Parti’nin eğitime 
yönelik “Her türlü önlemi al-
dık” şeklindeki açıklamalarını 
eleştirerek, “AKP’nin aldığı ön-
lemler, halkımızı korkutmaya 
devam ediyor. Bu önlemlerin 
sonucunda nelerin yaşandığını 
hep birlikte görüyoruz” dedi. 
AKP’nin 21 yıllık iktidarı bo-
yunca eğitim sisteminde yarat-
tığı sorunları rakamlarla ortaya 
koyan Çakır, halkın daha çağ-
daş ve eşitlikçi bir eğitim sistemi 
hak ettiğini vurguladı. 

 
CHP Keşan İlçe Başkanı 

Anıl Çakır, açıklamasında AK 
Parti dönemindeki eğitim politi-
kalarındaki sorunları verilerle 
ortaya koydu: 

 
1. Eğitim Sistemindeki İstik-

rarsızlık: Sürekli Değişen Politi-
kalar  

AKP iktidarında eğitim siste-
mi 17 kez değişikliğe uğramıştır. 
Bu değişiklikler arasında müfre-
datlar, sınav sistemleri ve eğitim 
yapıları yer almaktadır.  

Örnekler: 
* 2004-2024 yılları arasında 

LGS, OKS, SBS, TEOG ve tek-
rar LGS olmak üzere tam 5 
farklı lise geçiş sistemi uygulan-
mıştır. Bu durum öğrencilerin 
ve velilerin sürekli stres ve belir-
sizlikle karşı karşıya kalmasına 
neden olmuştur. 

* 2012 yılında getirilen 
4+4+4 sistemi, eğitimin yapı-
sını radikal bir şekilde değiştire-
rek temel eğitimde ciddi sorun-
lara yol açmıştır. 66 aylık ço-
cukların okula başlama zorun-
luluğu, uzmanlar tarafından yo-
ğun eleştiriler almış ve geri çe-
kilmek zorunda kalmıştır. 

* Eğitim politikalarındaki bu 
istikrarsızlık nedeniyle Türkiye, 
OECD’nin Eğitim İstikrarı En-
deksi’nde 2023 itibarıyla 34 ül-
ke arasında 32. sırada yer al-
mıştır. 

Sonuç: Eğitim sistemindeki 
bu plansız ve sık değişiklikler, 
milyonlarca öğrencinin gelece-
ğini belirsizliğe sürüklemiştir. 

2. Atanamayan Öğretmen-
ler ve Eğitimde Kadro Açığı 

AKP döneminde öğretmen 
politikaları, kronikleşen sorun-

lar yaratmıştır. Veriler sorunun 
büyüklüğünü açıkça ortaya 
koymaktadır: 

* 2024 yılı itibarıyla, Türki-
ye’de atanmayı bekleyen 700 
bin öğretmen bulunmaktadır. 

* Millî Eğitim Bakanlığı’nın 
açıklamalarına göre, Türki-
ye’de en az 150 bin öğretmen 
açığı vardır. 

* Ücretli öğretmenlik sistemi 
ile on binlerce öğretmen, asgari 
ücretin dahi altında çalıştırıl-
maktadır. Ücretli öğretmenler, 
2024 itibarıyla aylık ortalama 
6.000 TL maaş almaktadır ki 
bu, yoksulluk sınırının çok altın-
dadır. 

Sonuç: AKP’nin öğretmen 
politikaları, hem atama bekle-
yen yüz binlerce mezunu mağ-
dur etmekte hem de eğitim ka-
litesini düşürmektedir. Öğret-
menlerin ekonomik ve mesleki 
itibarını artırmaya yönelik so-
mut bir adım atılmamıştır. 

3. Eğitimde Eşitsizlik: Bölge-
sel ve Sosyal Adaletsizlikler 

AKP döneminde eğitimdeki 
bölgesel ve sosyoekonomik 
eşitsizlikler derinleşmiştir: 

* Kırsal kesimlerdeki okul-
lar, altyapı eksiklikleri ve öğret-
men yetersizliğiyle mücadele 
etmektedir. Doğu ve Güneydo-
ğu Anadolu bölgelerinde hala 
birçok köyde birleştirilmiş sınıf-
lar uygulanmaktadır. 

* Kız çocuklarının okullaş-
ma oranı, özellikle kırsal bölge-
lerde düşüktür. Ortaöğretimde 
kız çocuklarının net okullaşma 
oranı %75’e kadar gerilemiştir 
(TÜİK 2023). 

* PISA 2022 sonuçlarına 
göre, Türkiye’de öğrencilerin 
%40’ı temel matematik ve oku-
ma becerilerinde yetersizdir. Bu 
oran, dezavantajlı bölgelerde 
daha da yüksektir. 

Sonuç: AKP’nin politikaları, 
dezavantajlı bölgelerdeki ço-
cukların eğitim hakkına erişimi-
ni kolaylaştırmak yerine, zengin 
ve yoksul arasındaki eğitim 
uçurumunu artırmıştır. 

4. İmam Hatip Liseleri ve 
Kaynak Dağılımındaki Adalet-
sizlik 

AKP döneminde, imam ha-

tip liseleri sistemin merkezine 
yerleştirilmiştir. Ancak bu du-
rum, diğer okulların ihmal edil-
mesine ve kaynakların yanlış 
kullanılmasına neden olmuştur: 

* 2002-2024 yılları arasında 
imam hatip liselerinin sayısı 
450’den 2.700’e çıkarılmıştır. 
Ancak bu okulların doluluk ora-
nı çoğu bölgede %50’nin altın-
dadır. 

* Buna karşılık, fen liseleri 
ve Anadolu liseleri gibi akade-
mik başarı odaklı okullara yete-
rince yatırım yapılmamıştır. 

* İmam hatip liselerine ayrı-
lan bütçeler, genellikle devlet 
okullarının genel ihtiyaçlarını 
karşılamak için kullanılabilecek 
kaynakları tüketmiştir. Keşan’da 
yapılan imam hatip lisesine 
harcanan parayla kaç tane okul 
yapılırdı siz hesap edin.  

Sonuç: Bu politikalar, eğiti-
mi ideolojik bir zemine çekmiş, 
bilimsel ve çağdaş eğitimin kali-
tesini zedelemiştir. 

5. Üniversitelerde Nitelik 
Sorunu: Diplomalı İşsizler Or-
dusu 

AKP’nin üniversite politika-
sı, daha fazla üniversite açma-
ya odaklanmış, ancak bu büyü-
me niteliksel bir gelişmeyi bera-
berinde getirmemiştir: 

* 2002 yılında 76 olan üni-
versite sayısı, 2024 itibarıyla 
209’a çıkmıştır. 

* Ancak bu artış, nitelikli 
akademik kadro, altyapı ve eği-
tim kalitesinde iyileşme sağla-
mamıştır. Yeni açılan üniversite-
lerin çoğu dünya sıralamaların-
da yer almamaktadır. 

* Üniversite mezunu işsizlik 
oranı, 2024 itibarıyla %25’e 
ulaşmıştır. Milyonlarca genç, 
diplomalarının iş piyasasında 
bir karşılığı olmadığını düşün-
mektedir. 

Sonuç: Niceliksel büyüme 
hedeflenirken, üniversiteler 
gençlere iş imkânı sağlayacak 
niteliklerden yoksun bırakılmış-
tır. 

6. Eğitimin Politizasyonu ve 
Liyakat Sorunu 

AKP döneminde, Millî Eği-
tim Bakanlığı’nda liyakat siste-
minin yerini siyasi atamalar al-

mıştır: 
* 2023 yılı itibarıyla 

MEB’deki üst düzey yöneticile-
rin %70’i siyasi bağlantıları ne-
deniyle atanmıştır. 

* Eğitim sendikaları ve sivil 
toplum kuruluşları, öğretmenle-
rin karar alma süreçlerinden 
dışlandığını ve politik baskılara 
maruz kaldığını sık sık günde-
me getirmiştir. 

Sonuç: Eğitim sisteminde li-
yakatsizlik, eğitim kalitesini dü-
şürmüş ve öğretmenlerin mes-
leki motivasyonunu ciddi şekil-
de zedelemiştir. 

 
İlçe Başkanı Çakır, “Eğitim-

de Türkiye’yi bu hale getirenle-
rin yüzlerine bunları vurduğum-
da beni ‘bir eğitimci olarak ga-
ripsediklerini’ ve yılan hikayesi-
ne dönen iki okul inşaatıyla eği-
time değer verdiklerini zanne-
denlere şu soruları sormak isti-
yorum.” diyerek şu soruları yö-
neltti: 

1. Sürekli Değişen Eğitim 
Politikaları: 

AKP döneminde eğitim sis-
temi tam 17 kez değişti. Bu ka-
dar sık yapılan değişikliklerin 
planlama eksikliğinden kaynak-
landığını kabul ediyor musu-
nuz? Eğitim politikalarınızın is-
tikrarsızlığı, öğrencilerin psiko-
lojisini ve akademik başarılarını 
nasıl etkiledi? 

2. Atanamayan Öğretmen-
ler: 

Türkiye’de atanmayı bekle-
yen 700 bin öğretmen varken, 
neden ücretli öğretmenlik siste-
miyle geçici çözümler üretiyor-
sunuz? 21 yıldır bu sorunun çö-
zülememesinin sorumlusu kim-
dir? 

3. Eğitimde Bölgesel Eşitsiz-
likler: 

Doğu ve Güneydoğu Ana-
dolu’da hâlâ birleştirilmiş sınıf 
uygulaması devam ediyor. 
2024 yılında bile bu sistemin 
sürüyor olması, eğitime ayrılan 
bütçenin yanlış ve yetersiz kul-
lanılmadığını mı gösteriyor? 

4. İmam Hatip Liselerine 
Ayrılan Kaynaklar: 
İmam hatip liselerine yapı-

lan yatırımların diğer okulları 
ihmal etmenize neden olduğu 
eleştirilerini nasıl yanıtlıyorsu-
nuz? Boş kontenjanlarla dolu 
imam hatip liseleri varken, kay-
nak israfını kabul ediyor musu-
nuz? 

5. Üniversite Mezunu İşsizli-
ği: 

Üniversite mezunu gençle-
rin %25’i işsiz. AKP’nin 209 
üniversite açarak yaptığı “başa-
rı”yı nasıl savunuyorsunuz? Sa-
yıyı artırmak yerine neden kali-
teye odaklanılmadı? 

6. PISA Değerlendirmelerin-

deki Başarısızlık: 
Türkiye, PISA sonuçlarında 

sürekli alt sıralarda yer alıyor. 
Bu tablo, AKP’nin eğitim politi-
kalarının başarısızlığını kanıtla-
mıyor mu? 21 yılda bu tablo 
neden değiştirilemedi? 

7. Millî Eğitim Bakanlığı’nda 
Liyakat Eksikliği: 

Millî Eğitim Bakanlığı’nda li-
yakat yerine siyasi bağlantılarla 
yapılan atamaları nasıl savunu-
yorsunuz? Eğitimde tarafsızlığı 
ve bilimsel temeli neden sağla-
yamadınız? 

8. Gençlerin Umutsuzluğu: 
Üniversite mezunlarının 

%70’i yurt dışına gitmek istiyor. 
AKP’nin eğitim politikaları ne-
den gençlere gelecek umudu 
veremiyor? 

9. Keşan’daki Anaokulları 
ve İlkokullar: 

Keşan’ın en büyük mahalle-
lerinden biri olan Yukarı Zaferi-
ye Mahallesi’nde kaç tane ana-
okulu ve ilkokulu var? Bu ma-
hallede yaşayan anaokulu ve 
ilkokulu çağında kaç öğrenci 
var? Bu öğrenciler hangi okul-
lara gidiyorlar? 

10.  Anafartalar İlkokulu ve 
İsraf İddiaları: 

Anafartalar İlkokulu depre-
me dayanıklı olmadığı gerekçe-
siyle yıkılacaksa, neden kısa sü-
re önce doğalgaz döşendi? Hal-
kın vergileri neden bu şekilde 
çarçur ediliyor? 

11. Yapımı Yılan Hikayesi-
ne Dönen Okullar: 

Geçiş garantili yollar, hasta 
garantili hastaneler yaptınız. 
Keşan’da yapımı yılan hikayesi-
ne dönen bu iki okulu da öğ-
renci garantili mi yapacaksınız? 
İlçe Başkanı Çakır, AKP’nin 

21 yıllık iktidarı boyunca eği-
timdeki sorunların derinleştiğini 
belirterek, “AKP’nin 21 yıllık ik-
tidarı boyunca eğitimde yaşa-
nan bu sorunlar, Türkiye’nin 
geleceğini karartmıştır. Ancak, 
halk için bilimsel, çağdaş ve 
eşitlikçi bir eğitim sistemi hâlâ 
mümkün. Türkiye’nin bu ka-
ranlık tablodan çıkış yolu, liya-
kate, bilime ve eşitliğe dayalı 
bir eğitim sistemi inşa etmektir. 
Bu mücadelede halkın sesi ve 
umudu, bir an önce erken se-
çim yapmak ve AKP’yi gönde-
rerek daha iyi bir gelecek için 
çalışmaktır. 

CHP Keşan İlçe Başkanı 
Anıl Çakır, açıklamasını “Soru-
larımız açık ve net. Eğer cevap 
veremeyecekseniz, bu toplara 
hiç girmeyin.” sözleriyle son-
landırdı. Haber Merkezi

“Eğitim sistemi 17 kez değişikliğe uğramıştır”
GAZETESÝ
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